
Understøttelse af støjbekæmpelse

Forslag fra Danmarksdemokraterne

Forslaget retter sig mod Teknik og Miljø

Hvad vil vi gerne opnå? Hvorfor stilles forslaget?
I takt med at Aarhus vokser, så vokser udfordringerne med støj fra såvel veje som

virksomheder og borgere også. Det giver ofte store udfordringer og er til stor gene for

naboerne, når støjen går fra et tåleligt niveau, som man må forvente i en større kommune

som Aarhus, og over til et uacceptabelt niveau, hvor gældende støjgrænser og almindelig pli

bliver brudt.

Tivoli Friheden og Babylon Huset ved Hasselager er eksempler på to virksomheder, hvor

naboerne har oplevet stigende problemer med støj fra fester, og hvor begge virksomheder

har brudt gældende støjkrav og derfor har modtaget påbud fra Aarhus Kommune. I andre

sager er det vejstøj, som fylder rigtig meget for naboerne eksempelvis ved den nyanlagte

Giber Ringvej. Helt andre steder er det høj musik fra fester i byens parker eller udeservering

ved restaurationer, som er til gene for naboerne.

Fælles for alle sagerne er, at de stiller store krav til kommunens tilsynsforpligtelse for at sikre,

at gældende støjgrænser og krav ikke bliver brudt. Der skal laves målinger og de skal

analyseres ligesom der skal foretages tilsyn og laves vurderinger. Herefter skal der udstedes

eventuelle påbud, som kommunen sjældent har ressourcerne til at følge op på.

Derfor foreslår Danmarksdemokraterne

1) At tilsynsmulighederne mod støj styrkes ved tilførsel af flere midler

Dette forslag taler ind i det vilde problem bæredygtig vækst idet øget befolkningstilvækst

også stiller store krav til, at der kan være plads til alle samtidig med, at gældende støjkrav

overholdes.

Forslag til finansiering fremsendes særskilt senere i budgetprocessen, når det er belyst, hvad

øget tilsyn vil kræve af yderligere ressourcer.

Jakob Søgaard Clausen

Byrådsmedlem, Danmarksdemokraterne

Aarhus d. 18. juli 2023


